
From: i51-2e | EN @hellendoorn.nl>
Sent: 29/02/2024 13:19:57

To: "Adrie Ouwehand" <A @hellendoorn.nl>, "Jorrit Eijpersen" EN@rellendoon.n>
Cc:

Subject: FW: Voor Jorrit en Adrie

Ter bespreking zo dadelijk

an: EN SER @hellendoorn.nl>
Verzonden: donderdag 29 februari 2024 12:17

Aan: EEN EN @rellendoorn.nl>
Onderwerp: Voor Jorrit en Adrie
Ha 5.1.2e

Deze kun je Jorrit en Adrie laten lezen. Bedoeling is dat die vandaag het intranet op gaat.
Met vriendelijke groet,
5.1.2e

Communicatieadviseur
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Telefoonnummer: FE
Aanwezig op: maandag, dinsdag, woensdag en donderdag
Gemeente Hellendoorn, Willem-Alexanderstraat 7, 7442 MA Nijverdal
www.hellendoorn.nl

Volg ons ook via Facebook, Instagram, Linkedin en Twitter



Stand van zaken rond het azc

Afgelopen november kopte Tubantia ‘Iedereen hier denkt te weten waar nieuw azc komt, behalve de

gemeente zelf’. Die gemeente, dat zijn wij.

We zijn inmiddels een paar maanden verder en merken dat steeds meer vragen ontstaan binnen de

gemeentelijke organisatie over het project asielzoekerscentrum (azc). In dit bericht willen we jullie informeren

over de laatste stand van zaken en hoe het proces eruitziet.

Een azc?

Ja, wij als gemeente hebben begin vorig jaar zelf het initiatief genomen om de komst van een azc mogelijk te
maken.

Enerzijds hebben wij dit gedaan omdat er landelijk een nijpend tekort is aan opvangplekken. Als gemeente

willen wij onze maatschappelijke verantwoordelijkheid nemen. Wij vinden het belangrijk om een veilige plek te

bieden aan mensen die alles hebben moeten achterlaten om oorlogsgeweld, discriminatie of terreur. Dit willen

wij doen op een manier en schaal die past bij onze gemeente.

Anderzijds hebben wij het initiatief genomen omdat eind 2022 de spreidingswet (officieel de Wet

gemeentelijke taak mogelijk maken asielopvangvoorzieningen) is aangekondigd. In deze wet staat dat

gemeenten een wettelijke taak krijgen om asielzoekers op te vangen. Hoewel die wet op dat moment nog niet

was aangenomen, hebben wij als gemeente er wel op willen anticiperen. Door zelf het initiatief te nemen voor

het mogelijk maken van opvang van asielzoekers, verwachten wij op een later moment niet te worden

overvallen door de landelijke overheid.

Met andere woorden: we willen er zijn voor mensen op de vlucht, maar wel op een manier die past bij onze

gemeente. Om dit laatste zoveel als mogelijk zelf in de hand te hebben, hebben we zelf initiatief genomen.

Waar komt het azc?

De kop van het eerdergenoemde artikel in Tubantia doet vermoeden alsof we al die tijd weinig tot niets

hebben gedaan. Het tegendeel is waar. Hoe dat zit, leggen we hieronder uit.

Onze gemeenteraad heeft in mei vorig jaar unaniem een zogenoemd toetsingskader vastgesteld. Daarin zijn

alle voorwaarden opgenomen waaraan het beoogde azc moet voldoen. Zo is toen bijvoorbeeld besloten dat

het beoogde azc maximaal 200 mensen kan huisvesten en dat de locatie tien jaar lang in gebruik genomen

moet kunnen worden. Ook moet deze dicht bij belangrijke voorzieningen zijn, zoals scholen, winkels en zorg.

Op basis van dit toetsingskader is gezocht naar een geschikte plek. Er is een longlist gemaakt; deze is later

verkleind tot een shortlist. Op basis van alle criteria is er één locatie overgebleven. Het college van

burgemeester en wethouders neemt in maart een besluit over deze locatie.

Waarom wordt geheimzinnig gedaan over deze locatie? (Deze optioneel)

De komst van een azc gaat vaak gepaard met emoties. Dan is zowel een gedegen voorbereiding als doodacht

besluitvormingsproces belangrijk. Op dit moment weet slechts een selecte groep medewerkers de beoogde

locatie, zodat zij alles goed kunnen voorbereiden. Denk bijvoorbeeld aan het gehele communicatietraject dat

doorlopen moet worden, maar ook vraagstukken op het gebied van ruimtelijke ordening. Als de locatie uitlekt,

dan zou dit het proces kunnen schaden. Bovendien: feitelijk is er pas een locatie als het college een besluit

heeft genomen.

Wat gaat er gebeuren zodra het college een besluit neemt?

Dan vinden er meerdere bijeenkomsten plaats waarbij wij ons oor te luister leggen bij met name de omgeving

van de beoogde locatie. Dan gaat het niet meer zozeer over het ‘waar’, maar vooral over het ‘hoe’. Het gaat

om bijeenkomsten voor omwonenden, voor professionals en een algemene bijeenkomst voor iedereen die in

de gemeente Hellendoorn woont.



We hebben al meerdere medewerkers gevraagd om zich voor deze bijeenkomsten beschikbaar te stellen. Dit

zijn niet alleen inhoudelijk betrokkenen vanuit het project azc of medewerkers van team communicatie, maar

bovenal mensen die zich comfortabel voelen om er tijdens zo’n bijeenkomst te staan en het gesprek kunnen en

durven voeren. Hier hebben ook trainingen voor plaatsgevonden en zullen we medewerkers nog nader over
instrueren.

Hoe definitief is het besluit op dat moment?

Als het college een besluit heeft genomen over de locatie, dan moet er nog een overeenkomst worden

gesloten met het COA. Dan worden afspraken gemaakt over het beoogde azc. Die afspraken komen te staan in

een bestuursakkoord. Ook zal het COA een omgevingsvergunning moeten aanvragen. Voor zowel input voor

het bestuursakkoord als de beoordeling van de aanvraag van de omgevingsvergunning wordt de gemeenteraad

om advies gevraagd. Als de omgevingsvergunning is afgegeven, is alles definitief.

Wat als ik dicht bij de beoogde locatie woon?

We kunnen ons voorstellen dat collega’s vragen, zorgen of emoties hebben als zij te horen krijgen dat er een

azc in hun woonomgeving komt. Niet alleen omdat zij zelf hier gevoelens bij hebben, maar ook omdat zij hier

mogelijk over zullen worden aangesproken door hun buren. Hier hebben wij oog voor. Er wordt iemand

beschikbaar gemaakt om met deze collega’s te kunnen praten.

Wanneer hoor ik meer?

Besluitvorming over de locatie door het college staat vooralsnog gepland op dinsdag 12 maart. Dit ook al

eerder gecommuniceerd met de gemeenteraad. Op deze dag vinden ook bijeenkomsten plaats voor de

medewerkers. Hoe, waar en wanneer, volgt nog.

Bij wie kan ik terecht voor vragen? Of: waar moet ik zijn als ik (op de achtergrond) wil helpen tijdens

bijvoorbeeld de bijeenkomsten?

EES is projectleider azc. Voor bijna alle vragen kun je bij hem terecht. Adrie Ouwehand is ambtelijk
opdrachtgever en burgemeester Jorrit Eijbersen v
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